
OBEC SUDICE INFORMUJE 
 
Vážení spoluobčané, 
 
jak jste si jistě všimli, pokračujeme v rekonstrukci chodníků a celkové revitalizaci zeleně v naší obci. 
Věříme, že se v dohledné době dočkáme i hlavního průtahu a samozřejmě budeme pokračovat tam, 
kde to nejen z hlediska bezpečnosti a využití dává smysl. Nicméně do budoucna bychom se rádi také 
zaměřili na ,,takový nešvar“, se kterým se nyní potýká řada obcí a nebyla mu v minulosti věnována 
patřičná pozornost. Jedná se o stále častější zábory obecních pozemků. 
     K této problematice vydala obec Sudice Obecně závaznou vyhlášku (3/2019) s účinností od 1. 1. 
2020. Kopie vyhlášky je přiložena k dopisu a je volně dostupná na webových stránkách obce. Zde se 
mimo jiné dočtete, že využívání veřejného prostranství je (za stanovených podmínek) zpoplatněno 
a poplatník – ohlašovatel využíváním veřejného prostranství, má povinnost mimo jiné užití nahlásit 
předem. Bohužel se tak v praxi často neděje. Nezřídka jsme svědky dlouhodobých záborů pozemků, 
ať už pro potřeby různých skládek materiálu nebo pro parkování vozidel a velice často bez vědomí 
představitelů obce. Přitom ohlášení a dohodnutí využití pozemků není jenom otázkou vyhlášky, ale 
slušnosti každého občana, který potřebuje veřejný pozemek využít, ať už na jakkoliv dlouhé období. 
     V žádném případě není cílem této snahy ,,vytáhnout“ peníze z občanů nebo někomu komplikovat 
život. Hlavním cílem je zachování pěkného a čistého veřejného prostranství a hlavně bezpečnost 
nejen při jeho údržbě.  
Často jsme svědky toho, že například zaparkováním auta dotyčný řidič porušuje zákon, což může 
v krajním případě řešit také Policie ČR. Tyto situace jsou většinou vyústěním pouhé pohodlnosti 
řidičů a určité lenosti zaparkovat vozidla tam, kde nic neporušují a přispějí k větší bezpečnosti na 
komunikacích – ať už místních nebo krajských. Zmapováním situace, jsme zjistili, že občané takto 
špatně parkujících aut často disponují velkými vjezdy a dvory na svých vlastních pozemcích. Máme 
v obci komunikace, jejichž technické parametry umožní (i dlouhodobé) parkování vozidel, ovšem 
máme naopak i takové, které to neumožňují. Proto je nutné tyto záležitosti předem projednat a najít 
takové řešení, které bude pokud možno vyhovovat všem. 
     Žádáme tedy občany, aby se sami zamysleli nad tím, jaké mají ve svém okolí možnosti využívání 
veřejných prostranství a jaké mají možnosti na svých pozemcích. Pokud byste v budoucnu 
potřebovali obecní pozemky využít, nebo již nyní nějak využíváte a nebyl vám k tomu udělen souhlas, 
zastavte se prosím v úředních hodinách na obecní úřad (nejlépe po dohodě s některým ze 
zastupitelů) a veškeré záležitosti projednáme individuálně a osobně. Určitě řešení najdeme. Cílem 
je bezpečnost a hlavně zajištění veřejného prostranství tak, aby nebudilo neuspořádaný dojem 
skládek a „odstavišť“ materiálu či techniky, ale působilo blahodárně pro všechny naše občany, jejich 
návštěvy nebo jenom projíždějící či procházející. 
 
Věříme, že léto využijeme ke společnému řešení a na podzim nebudeme muset nikoho vyzývat 
k dodržování pravidel. 
 
Vaše zastupitelstvo 
 
 
          V Sudicích, dne 3. 7. 2024 


